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دراسة تحليلية مقارنة

علاقة مظاهر الانتباه للاعبي كرة القدم 

بخطوط اللعب المختلفة

بحث مسحي 

على بعض اندية بغداد 

بكرة القدم
من قبل

أ. م. د. غازي صالح محمود            م. د. زينب حسين فليح

ملخص البحث
اشتمل البحث على 5 أبواب

1-التعريف بالبحث

واحتوى هذا الباب على المقدمة واهمية البحث وتم من خلالها على اهمية مظاهر الانتباه للاعبي كرة القدم بخطوط اللعب المختلفة كما وتشمل على مشكلة البحث.

ويهدف البحث الى:

1-التعرف على مظاهر الانتباه الخمسة للاعبي كرة القدم بخطوط اللعب المختلفة.

2-تحليل ومقارنة علاقة مظاهر الانتباه للاعبي كرة القدم بخطوط اللعب المختلفة.

ويفرض البحث الى ان هناك علاقة ارتباط ذات دلالة معنوية بين مظاهر الانتباه ولاعبي خطوط اللعب المختلفة.

مجالات البحث

1-المجال البشري(لاعبو اندية،الصناعة،الجوية،النفط).

2-المجال المكاني(الملاعب والقاعات للاندية( قيد الدراسة)).

3-المجال الزماني(للمدة من 28/1 ولغاية 4/4/2009).

الباب الثاني اشتمل على الدراسات النظرية والمشابهة

اما الباب الثالث اشتمل على منهجية البحث وعينة البحث والاختبارات المستخدمة في البحث.

الباب الرابع اشتمل على عرض وتحليل ومناقشة نتائج الاختبارات وانتهى البحث في الباب الخامس الذي احتوى على اهم الاستنتاجات التي توصل اليها الباحث مع اهم التوصيات.

Abstract
The research comprised of five parts. 

1- Definition of Research: 

This part included an introduction and research significance through which the significance of attention aspects among football players at different playing lines was indicated. It also included the research problem. 

The research aimed at: 

1- Identifying the five attention aspects of football players at different playing lines. 

2- Analyzing and comparing the relationship between attention aspects of football players and different playing lines.

As to research hypothesis, it was:

1- There was a significant correlation between attention aspects and different playing lines of players.  

Research Fields: 

1- Human field (players of clubs: Sina'a, Jawiya, Nafit). 

2- Local field (stadiums and halls of clubs under study). 

3- Temporal field (for the period from 28/1 and till 4/4/2009). 

The second part contained theoretical and similar studies. The third part was on research methodology, sample and tests used in the research. The fourth part addressed the display, analysis and discussion of test results. The research ended with the fifth part which covered the most important conclusions both researchers arrived at as well as the most important recommendations.
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